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Hierbij ontvangt u de antwoorden op de vragen van de leden Van Dijk (SP) en 

Hachchi (D66) over bijeenkomsten in het kader van het RIVM-onderzoek naar 

werken met chroom-VI (ingezonden 3 december 2015 met kenmerk 
2015Z23448).  
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Antwoorden op de vragen van de leden Van Dijk (SP) en Hachchi (D66) 

over bijeenkomsten in het kader van het RIVM-onderzoek naar werken 
met chroom-VI (ingezonden 3 december jl. met kenmerk 2015Z23448) 
 
  
1 
Wat is uw oordeel over de teleurgestelde reacties van oud-medewerkers 

over de bijeenkomsten rond het onderzoek van het Rijksinstituut voor 
Volksgezondheid en Milieu (RIVM) naar het werken met chroom VI? 1 
 
De teleurstelling van een aantal oud-medewerkers betrof voornamelijk de 

toepassing en criteria van de coulanceregeling. Dat hiermee emoties gepaard 
gaan, begrijp ik. Enkele oud-medewerkers hadden kritische vragen over de duur 
van het historische onderzoek. Desalniettemin is er een brede wens en bereidheid 

van oud-medewerkers om mee te werken aan het RIVM-onderzoek. 
 
 
2  
Waarom mochten aanwezigen “geen gedetailleerde vragen” stellen? 
 
Er zijn wel gedetailleerde vragen gesteld en die zijn ter plekke beantwoord. 

 
  
3 
Hoe oordeelt u over deze uitspraak van een oud-medewerker over het 
onderzoek: “Ze rekken dit zo lang mogelijk, zodat zo veel mogelijk 
collega's de pijp uit gaan, voordat het onderzoek klaar is”? 

 
Zoals ik in mijn brief van 1 december jl. (Kamerstuk 34300X nr. 65) aan uw 
Kamer heb gemeld, wordt het hele onderzoek inzake chroomhoudende verf 
transparant, voortvarend maar ook zorgvuldig aangepakt. Ik betreur het 
wantrouwen jegens het RIVM, waarvan de onafhankelijkheid en deskundigheid 
wettelijk zijn verankerd. Bovendien wordt het onderzoek aangestuurd door de 
paritaire commissie onder leiding van de heer Vreeman en is er nauw overleg met 

de centrales van overheidspersoneel. Daarnaast wordt het onderzoek 
wetenschappelijk getoetst door een klankbordgroep. Deze klankbordgroep 
bestaat uit deskundigen die zijn voorgedragen door belanghebbenden, waaronder 
de vakbonden en betrokken letselschadeadvocaten. Zoals gebruikelijk in 
wetenschappelijk onderzoek zullen de resultaten en conclusies van 
deelonderzoeken ook nog worden getoetst door externe (internationale) 
deskundigen. Met de paritaire commissie en klankbordgroep wordt frequent 

besproken of en op welke manier het onderzoek kan worden versneld zonder dat 
dit ten koste gaat van de zorgvuldigheid. Daarnaast blijven de bij het onderzoek 

betrokken partijen de dialoog zoeken met de mensen om wie het werkelijk gaat 
en staat een goede informatievoorziening voorop. 
 
 

4 
Snapt u dat deze bijeenkomsten de frustratie en het wantrouwen van de 
aanwezigen vergroot heeft en dat dit het onderzoek kan bemoeilijken? 
Wat onderneemt u daartegen? 
 
De bijeenkomsten zijn essentieel om (oud)medewerkers bij de uitvoering van het 
onderzoek te betrekken. Frustraties en kritische vragen maken duidelijk op welke 

punten verder moet worden gesproken om achterliggende vragen te verhelderen.  
 

                                                
1 http://www.1limburg.nl/rivm-laakt-rol-advocaten-zaak-chroom6 

http://www.rtvnoord.nl/nieuws/156704/Frustratie-over-onderzoek-naar-gebruik-chroom6 

http://www.1limburg.nl/rivm-laakt-rol-advocaten-zaak-chroom6
http://www.rtvnoord.nl/nieuws/156704/Frustratie-over-onderzoek-naar-gebruik-chroom6
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5 
Welke criteria heeft u gehanteerd voor het uitnodigen van oud-
medewerkers voor deze bijeenkomsten? Op basis van welke criteria 
spreekt u met mensen in het kader van het onderzoek naar Chroom VI? 
 
6 

Zijn alle oud-medewerkers, die in aanraking geweest zijn met Chroom VI, 
uitgenodigd voor deze bijeenkomsten? Zo nee, waarom niet? 
 
Voor de beide bijeenkomsten zijn 900 oud-medewerkers uitgenodigd, die 

geregistreerd zijn bij het informatiepunt van het CAOP. Het enige criterium was 
dat deelneming openstond voor ‘oud-medewerkers’. Aan beide bijeenkomsten 
hebben in totaal ongeveer 150 oud-medewerkers deelgenomen.  

 
 
7 
Wanneer is het onderzoek naar de huidige situatie en het historische 
onderzoek afgerond? 
 
In de volgende standvanzakenbrief, die eind januari 2016 is voorzien, verwacht ik 

u meer inhoudelijke informatie over het onderzoek te kunnen verstrekken.  
 
  
 


